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§ 8 

Yttrande över remiss av Motion (2015:14) om ett breddat utbud 

av feriejobb 

2015-0175-01.06 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att hänvisa till 

förvaltningens tjänsteutlåtande som sitt yttrande över 

remissen. 

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att justera ärendet 

omedelbart. 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat Motion (2015:14) om ett breddat 

utbud av feriejobb till arbetsmarknadsnämnden för yttranden. I 

motionen föreslås att staden ska ge ekonomiskt stöd till företag som 

tar emot feriearbetande ungdomar. Vidare föreslås att 

stadsdelsnämnderna ska samarbeta för att erbjuda fler ungdomar 

möjligheten att feriearbeta utanför det egna området.  

 

Enligt gällande lagstiftning är det inte möjligt för en kommun att ge 

stöd åt enskilda företag för finansiering av ferielöner. Bestämmelser i 

kommunallagen innebär att det råder principiellt förbud mot att ge 

ekonomiskt stöd åt verksamheter som inte är av allmänt intresse. 

Staden kan således inte ge stöd åt enskilda företag i form av gratis 

arbetskraft på sommaren. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

13 augusti 2015. 

Förslag till beslut 

Ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S), ledamoten Awad Hersi 

m.fl. (MP), ledamoten Tina Kratz (V), vice ordföranden Johanna 

Sjö m.fl. (M) samt ledamoten Johan Fälldin (C) föreslog att 

nämnden skulle besluta enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ledamoten Gulan Avci (FP) framlade ett annat förslag till beslut 

och föreslog att nämnden skulle besluta enligt detta förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen till beslut mot varandra. 

Nämnden beslutade utan omröstning enligt ordföranden Emilia 

Bjuggren m.fl. (S), ledamoten Awad Hersi m.fl. (MP), ledamoten 

Tina Kratz (V), vice ordföranden Johanna Sjö m.fl. (M) samt 

ledamoten Johan Fälldin (C) förslag till beslut. 
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Reservation 

Ledamoten Gulan Avci (FP) reserverade sig mot nämndens beslut 

till förmån för sitt eget förslag enligt följande 

1. Att rekommendera kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

2. Att därutöver anföra följande. 

Feriejobb ger Stockholms ungdomar en meningsfull sysselsättning, 

egna pengar, värdefull arbetslivserfarenhet och referenser inför 

framtida arbetssökande. 

Samtidigt är det viktigt, som motionären anför, att feriejobben är 

just jobb, inte fritidsverksamhet. I takt med att feriejobben byggts ut 

kraftigt under Alliansens styre har utmaningarna ökat i att hitta 

relevanta och passande arbetsuppgifter för alla ungdomar som 

beviljas jobb. Ett sätt att lösa denna utmaning är att försöka slussa 

fler ungdomar till anställning hos företag. 

Många ungdomar får sommarjobb i den privata sektorn på eget 

bevåg. Det finns dock företag som drar sig för att anställa ungdomar 

eftersom det för med sig kostnader för handledning och 

introduktion som inte står i proportion till behoven. För att 

underlätta för dessa företag bör staden möjliggöra för dem att ta 

emot ungdomar med kommunalt stöd. 

Förvaltningen anför att det finns juridiska hinder mot att ge bidrag 

till enskilda företag för utbetalning av ferielöner. Rättsläget får 

sägas vara oklart då ett antal kommuner, precis som förvaltningen 

själv anför, hittills oklandrat har haft ett dylikt system. En ordning 

där företagen kompenseras för kostnader för handledning och 

introduktion relaterade till anställningen, snarare än stöd av direkt 

lönesubventionerande art, behöver inte heller stöta på precis de 

juridiska hinder som förvaltningen anför. 

Idag tilldelas feriejobb av den stadsdelsnämnd där den sökande bor. 

Som motionären anför skulle de ungas referensramar kunna vidgas 

av att få jobb i andra stadsdelar. Ett ökat samarbete mellan 

stadsdelsnämnderna skulle också kunna möjliggöra ett bredare 

utbud av arbetsuppgifter som riktar sig till unga med särskilda 

behov eller särskilda färdigheter. Vi välkomnar förvaltningens 

redogörelse för det arbete i denna riktning som bedrivs idag. 
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Särskilt uttalande 

Ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S), ledamoten Awad Hersi 

m.fl. (MP) samt ledamoten Tina Kratz (V) lämnade följande 

särskilda uttalande. 

Sommarjobben är en prioriterad fråga för den nya politiska 

ledningen i Stadshuset. Genom sommarjobbet får många unga sitt 

första möte med arbetslivet och viktiga referenser inför framtiden. 

Tack vare vår satsning erbjöds i år över 10 000 unga Stockholmare 

chansen att sommarjobba. Det är långt fler erbjudna platser än 

under någon av de somrar då Alliansen och Folkpartiet styrde 

Stockholms stad.  

Det är glädjande att Folkpartiet nu inser vikten av sommarjobben 

och vill främja dessa. Ett breddat utbud av feriejobb är mycket 

angeläget för att ännu fler ungdomar ska få möjlighet till den där 

viktiga första raden på CV:et. Det måste dock göras inom lagens 

ramar. Att finansiera gratis arbetskraft till privata företagare är 

varken lagligt eller önskvärt.  

I vår sommarjobbssatsning gav vi därför 

arbetsmarknadsförvaltningen i uppdrag att utreda hur staden kan 

samverka med externa aktörer för att få fram fler sommarjobb. Ett 

lyckat exempel som provades denna sommar var samarbetet mellan 

stadsdelar och företrädare från kommunikationsbranschen via 

Stockholm Open. Vi fortsätter arbeta vidare i den andan för att fler 

ska unga Stockholmare ska få sommarjobb 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Armina Etminan (Fi) lämnade följande ersättaryttrande. 

Sommarjobben är en prioriterad fråga för den nya politiska 

ledningen i Stadshuset. Genom sommarjobbet får många unga sitt 

första möte med arbetslivet och viktiga referenser inför framtiden. 

Tack vare vår satsning erbjöds i år över 10 000 unga Stockholmare 

chansen att sommarjobba. Det är långt fler erbjudna platser än 

under någon av de somrar då Alliansen och Folkpartiet styrde 

Stockholms stad.  

Det är glädjande att Folkpartiet nu inser vikten av sommarjobben 

och vill främja dessa. Ett breddat utbud av feriejobb är mycket 

angeläget för att ännu fler ungdomar ska få möjlighet till den där 

viktiga första raden på CV:et. Det måste dock göras inom lagens 

ramar. Att finansiera gratis arbetskraft till privata företagare är 

varken lagligt eller önskvärt.  
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I vår sommarjobbssatsning gav vi därför 

arbetsmarknadsförvaltningen i uppdrag att utreda hur staden kan 

samverka med externa aktörer för att få fram fler sommarjobb. Ett 

lyckat exempel som provades denna sommar var samarbetet mellan 

stadsdelar och företrädare från kommunikationsbranschen via 

Stockholm Open. Vi fortsätter arbeta vidare i den andan för att fler 

ska unga Stockholmare ska få sommarjobb. 

 

§ 9 

Beslut om ändring av rutiner för lex Sarah 

AMN 2015-0207-01.05 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att godkänna ändringen 

av rutiner för lex Sarah inom Jobbtorg Stockholm. 

 

Ärendet 

Den 1 juli 2011 infördes nya bestämmelser om lex Sarah i  

socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade (LSS).  I juni 2013 antog kommunfullmäktige 

gemensamma riktlinjer för staden för lex Sarah.  

Arbetsmarknadsnämnden fastställde rutiner för lex Sarah inom 

Jobbtorg Stockholm den 28 november 2013.   

 

Rutinerna för lex Sarah inom Jobbtorg Stockholm har setts över. 

Ändringar i rutinerna behövs för att möjliggöra en skyndsam 

hantering av lex Sarah-ärenden samt för att anmälningar till 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) ska kunna göras utan 

dröjsmål. Arbetsmarknadsdirektören föreslås få delegation att fatta 

beslut i lex Sarah-ärenden samt ansvara för att nämnden informeras 

om aktuella lex-Sarah utredningar. Vidare föreslås ändrade rutiner 

kring hantering och fördelning av inkomna lex Sarah-rapporter. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

13 augusti 2015. 

Beslutsgång 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 

 


